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BLIC: Nešto strašno se događa, u Areni sve više mlađih 
pacijenata, koronom zaražene čitave porodice 

BLIC: U Srbiji dato više od  1,5 milion doza vakcina, 
revakcinisano više od 500 000 ljudi 

RTS: Ivanuša upozorava da broj zaraženih u Srbiji može 
uskoro da poraste na 8000 i otkriva zbog čega 

DANAS: Nova kovid bolnica da postane gradska 

NOVOSTI: Ministar Lončar za RTV Slovenija: Partnerstvo i 
zajednička borba svih država Evrope protiv korona virusa 
je najbolje rešenje 

POLITIKA: Paraćin i Ćuprija nova žarišta virusa korona 

 



 
 

 

 

 

"NEŠTO STRAŠNO SE DOGAĐA" U Areni sve više mlađih pacijenata, koronom zaražene čitave 

PORODICE 

U privremenoj kovid bolnici u Areni trenutno se na lečenju nalazi 386 pacijenata, od koji je sve veći broj 

mlađih ljudi, pa i čitavih porodica, kaže doktor Vlado Batnožić, koordinator ove privremene bolnice. Kaže 

i da broj pozitivnih raste, i da se "nešto strašno događa". 

- Jedan konstanstan porast broja pacijenata. Juče smo primili 35 pacijenata, a otpustili smo 18. Proteklih 

dana je bilo između 30, 40 i 50 primljenih pacijenata - kaže Batnožić za RTS. 

Istakao je da su ranije dnevno primali 10 do 20 pacijenata, kao i to da sada ljudi imaju teže kliničke slike. 

- Ranije su to bili lakši pacijenti, a sada su srednje teški i teški. Na kiseoniku je sada 306 pacijenata. Mi 

smo ranije trošili sedam tona kiseonika na 10 do 15 dana, a sada na tri dana sipamo i sedam tona 

kiseonika - naveo je doktor. 



 
 

Ocenio je da je promenjena starosna struktura pacijenata, ranije su bili uglavnom sredovečni ljudi, a 

sada je značajan pomak ka mlađoj populaciji, radno sposobnim ljudima od 25 do 35 godina, kao i od 35 

do 50 godina. 

Кaže da dolaze na lečenje čitave porodice, kao i da ne znaju gde su se zarazili, ali da mlađi uglavnom 

navode da su bili i restoranima i kafićima, a neki da su bili na skijalištima. 

-To je za nas velika opasnost. Ja molim da se pridržavamo ovih mera koje je naš Кrizni štab doneo: 

nošenje maske, držanje distance. Ako toga ne bude, biće sve gora i gora situacija - poručuje Batnožić. 

 

 

U Srbiji dato više od 1,5 milion doza vakcina, REVAKCINISANO više od 500.000 ljudi 

U Srbiji su, prema najnovijim podacima vlade, do sada date 1.535.274 doze vakcine protiv korona virusa, 

a 534.751 osoba je dobila i drugu dozu. 

Srbija je ubedljivo prva u regionu po broju vakcinacija na milion stanovnika, a slede je Mađarska, 

Slovenija, Rumunija, Hrvatska, Bugarska, Albanija i Crna Gora. 



 
 

Srbija je na prvom mestu u regionu i prema broju građana koji su primili drugu dozu vakcine na milion 

stanovnika. 

Prema ukupnom broju vakcinacija i revakcinacija, Srbija je druga u regionu, posle Rumunije.Kada je reč o 

broju vakcinacija na milion stanovnika, Srbija je na sedmom mestu u svetu - posle Izraela, Sejšela, 

Ujedinjenih Arapskih Emirata, Velike Britanije, SAD i Maldiva.Prema broju vakcinacija na milion 

stanovnika Srbija je druga u Evropi, posle Velike Britanije.Kada je reč o broju onih koji su dobili drugu 

dozu vakcine na milion stanovnika, Srbija je prva u Evropi i peta u svetu, posle Izraela, Sejšela, 

Ujedinjenih Arapskih Emirata i SAD. 

 

 

Ivanuša upozorava da broj novozaraženih u Srbiji može brzo da poraste na 8.000 i otkriva zbog čega 

Epidemijska situacija u Srbiji pogoršana je zbog kombinacije nesprovođenja preventivnih mera i 

prisustva novih sojeva koronavirusa u zemlji, navodi za RTS direktor kancelarije Svetske zdravstvene 



 
 

organizacije (SZO) u Srbiji Marijan Ivanuša.Marijan Ivanuša je gostujući u Jutarnjem programu RTS-

a naveo da poboljšanje ili pogoršanje epidemijske situacije zavisi od ponašanja ljudi. 

"Znamo da su mere koje sprečavaju prenos virusa: fizička distanca, nošenje maske, higijena ruku i 

higijena kašlja i naravno, ako je neko bolestan treba da bude u striktnoj izolaciji i njegovi kontakti treba 

da budu u karantinu. Dakle naše ponašanje je od velikog značaja za to kakav će biti trend i kakve će biti 

brojke", rekao je Ivanuša.Poslednjim presekom stanja u Srbiji registrovan je 4.491 slučaj zaraze, a 

Ivanuša je ocenio da taj broj može da brzo da poraste na 8.000 i da ugrozi zdravstveni sistem. 

"I te brojke koje sada vidimo u Srbiji, ja zapravo mogu reći puno su bolje nego što su bile krajem 

novembra, početkom decembra, ali je trend pogrešan. Mi znamo da kad vi imate preko 4.000 obolelih 

dnevno, jako brzo taj broj može da poraste na 8.000, a imali smo preko 8.000 u Srbiji i znamo šta to znači 

za zdravstveni sektor – bolnice. Znači, situacija je jako ozbiljna", ocenjuje direktor Svetske zdravstvene 

organizacije (SZO) u Srbiji.Naveo je da je teško izračunati koliki procenat građana treba da bude 

vakcinisan da bi se ostvario kolektivni imunitet i istakao da je prerano govoriti o tome. 

"Naročito imajući u vidu pojavu virusa koji se lakše prenosi. Ako se virus lakše prenosi, onda treba da 

bude više vakcinisanih (za ostvarivanje kolektivnog imuniteta)", ukazao je gost Jutarnjeg programa. 

Ivanuša je naveo da će u Srbiju prve vakcine preko Kovaks programa, u najboljem slučaju, doći u martu i 

dodao da je naša zemlja uradila sve kako bi to bilo ostvareno. 

Kazao je da je do problema u tom programu došlo zbog nekih regulatornih uslova i nestrašice vakcina. 

"Tek su pre nekoliko dana prve vakcine (preko Kovaksa) distribuirane u Africi i nadam se da će što pre 

biti distribuirane u našim krajevima", dodao je direktor kancelarije Svetske zdravstvene organizacije u 

Srbiji. 

"SZO se za sada protivi uvođenju kovid pasoša"  

Na pitanje o "kovid pasošima", čije se uvođenje pominje u Evropskoj uniji, Ivanuša je rekao da je stav 

SZO da je prerano o tome govoriti, pre svega zbog nedostatka vakcina. 

Marijan Ivanuša je gostujući u Jutarnjem programu RTS-a naveo da bi se uvođenjem tih pasoša pravile 

razlike između ljudi, što, kako je rekao, nikako nije prihvatljivo. 

Objašnjava da vakcina na globalnom nivou nema dovoljno i da bi uvođenje pasoša, koji ima za cilj 

slobodno putovanje unutar Evropske unije uprkos pandemiji pomešalo prioritetne grupe za vakcinaciju, 

te da bi ljudi "trčali za vakcinom". 



 
 

"Mišljenja smo da vakcine za koje znamo da ih nema dovoljno u svetu treba da se koristi prioritetno za 

najizloženije grupe ljudi, a ne za turiste", rekao je Ivanuša. Kaže da bi uvođenje kovid pasoša otvorilo i 

pitanje zaštite ličnih podataka. 

"Kad putujete, na graničnom prelazu neke države traže svež negativan pi-si-ar test, ili stari pozitivan pi-

si-ar test jer znači da ste preboleli i ne možete više prenositi virus ili da ste vakcinisani. Sve to bi stavili u 

elektronsku formu. E, sad je pitanje kao prvo – ko će imati pristup tim vašim zdravstvenim podacima, mi 

znamo da su to vrlo lični zdravstveni podaci do kojih zapravo ne bi svako lice trebalo da ima pristup. 

Drugo je pitanje – šta je sa ljudima koji se ne mogu vakcinisati iz zdravstvenih razloga", upitao je 

gost Jutarnjeg programa. Objašnjava da je zbog svega toga Svetska zdravstvena organizacija za sada 

protiv uvođenja kovid pasoša. 

"Dakle ovde se radi i o zaštiti ličnih podataka i o nejednakostima, da ne govorim o medicinskim 

pitanjima. Komplikovane su to stvari i to je razlog zbog čega Svetska zdravstvena organizacija za sada ne 

podržava ideje iako kad pogledamo ovako šire u nekom trenutku verovatno bi neki takav dokument 

olakšao živote mnogih od nas. Ali kao što sam rekao za sada to bi donelo puno mnogih problema", ističe 

Ivanuša. 

 

 



 
 

Nova kovid bolnica da postane gradska 
Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je pre tri dana da bi u okolini Novog Sada trebalo da se gradi 
treća kovid bolnica, nakon onih koje su sagrađene u Batajnici i Kruševcu.      

On nije dao detaljnije informacije o toj „svežoj ideji“, niti o lokaciji, kapacitetu, vremenu ili ceni gradnje, 
osim da je o novom zdravstvenom objektu, kako je rekao, razgovarao sa Vladom Srbije. 

„Zamoliću Vladu Srbije, Anu Brnabić i ministra finansija da izgradimo još jednu kovid bolnicu na severu 
Srbije, u okolini Novog Sada“, rekao je Vučić. Posle te rečenice bilo je jasno da je to njegova ideja, ali bez 
obrazloženja zašto bi se godinu dana posle početka epidemije korona virusa i više talasa epidemije baš 
sada u na tom mestu gradila kovid bolnica. 

Prema podacima koje je prikupio Danas, u Novom Sadu ima oko 650 kreveta u kovid bolnicama. U 
Kliničkom centru Vojvodine u 11 klinika ima oko 500 (popunjeno 175), 105 u Institutu za plućne bolesti u 
Sremskoj Kamenici ( na lečenju 52) i 35 u Vojnoj bolnici u Petrovaradinu. Dakle, trenutno je popunjena 
trećina kapaciteta. Uz to svojevremeno je u hali Novosadskog sajma, koja je bila pretvorena u kovid 
bolnicu, bilo oko 320 kreveta. Sve u svemu, u Novom Sadu je za pacijente obolele od kovida 19, kojima 
je bilo potrebno bolničko lečenje, bilo obezbeđeno blizu hiljadu kreveta. 

Logično je bilo da se o gradnji nove kovid bolnice razmišljalo prošlog leta ili jeseni, a ne sada. Osim ako 
Vučić i Krizni štab imaju informacije o novom još žešćem talasu virusa, koji će prepuniti postojeće 
bolničke kapacitete. O novoj bolnici ne znaju ništa u Kliničkom centru Vojvodine, a ništa više nismo 
saznali ni u pokrajinskom Sekretarijatu za zdravstvo. 

Iako zasad postoji samo ideja o gradnji, gradonačelnik Novog Sada Miloš Vučević je prionuo na posao, pa 
je izjavio da se užurbano traže lokacije za bolnicu. Obradovala ga je vest da se planira gradnja dodatnih 
bolničkih kapaciteta u Novom Sadu, ali je za 021.rs precizirao da nema detaljnije informacije o projektu 
koji je najavio Vučić. 

– Više puta smo lobirali, borili se i isticali da Novi Sad zaslužuje da dobije Gradsku bolnicu. Nama 
generalno treba sekundarni nivo zdravstvene zaštite, tako da ovu priču doživljavam u tom kontekstu, 
odnosno da dobijemo jednu bolnicu koja bi u ovom trenutku bila kovid bolnica, a posle bi bila za 
dodatne kapacitete kao Gradska bolnica“, rekao je Vučević za 021.rs. 

Dan posle, gradonačelnik je već znao da će kovid bolnica „biti kapaciteta između 400 i 500 kreveta“. 
Vučević je za RTS rekao da je nova bolnica „sjajna vest“ za Vojvodinu i taj deo Srbije, dodajući da je Novi 
Sad prirodna lokacija, što zbog kadrova što zbog infrastrukture. 

Potpredsednik LSV i šef odborničke grupe te stranke u gradskom parlamentu, koja je deo vladajuće 
koalicije, Robert Kolar potvrdio je za Danas da je bilo „osnovnih početnih razgovora“ o tom projektu: „To 
je nešto što je dobro za Novi Sad i u svetlu pandemije i kasnije kao gradska bolnica“. 

Novosadske demokrate godinama su ukazivale na neophodnost izgradnje gradske bolnice zbog čega su 
ih gradski čelnici optuživali za prikupljanje jeftinih političkih poena, podseća predsednik Pokrajinskog 
odbora DS Nebojša Novaković. 



 
 

– Danas ideju kovid bolnice najavljuje i inicira Vučić, a gradonačelnik potvrđuje. Postavljamo pitanje 
zašto nisu na vreme uvažili našu inicijativu kako bi Novi Sad danas raspolagao dovoljnim kapacitetima? S 
obzirom da se od strane predstavnika režima za jun najavljuje mogućnost kolektivnog imuniteta zašto se 
ne pristupi privremenoj adaptaciji objekata druge namene, umesto što se pristupa izgradnji kovid 
bolnice“, navodi Novaković dodajući da vlast „gradi onda kad je najskuplje, kada se plaća ljudskim 
životima“. 

LSV: Ništa problematično 

„Čekamo da ljudi koji se time bave izađu sa konkretnim predlozima lokacija, kapaciteta i modela 
finansiranja da bi se odabralo najbolje rešenje. Ali, bez obzira ko i šta pokreće da Novi Sad u pandemiji 
dobije kovid bolnicu da to bude objekat koji će ostati kao gradska bolnica zaista ne mogu da vidim ništa 
problematično ni sporno, rekao je za Danas Robert Kolar. 

 

 

MINISTAR LONČAR ZA RTV SLOVENIJA: Partnerstvo i zajednička borba svih država Evrope protiv 
korona virusa je najbolje rešenje 

MINISTAR zdravlja u Vladi Republike Srbije dr Zlatibor Lončar u intervjuu za državnu televiziju 

Slovenije istakao je da su za uspeh Srbije u procesu imunizacije građana najzaslužniji predsednik 

Vučić i zdravstveni radnici koji su omogućili velikom broju građana Srbije da se u kratkom roku 

vakcinišu protiv kovida 19. 



 
 

U prilogu koji je u sredu uveče emitovan u centralnoj informativnoj emisiji “Dnevnik” na RTV 
Slovenija, ističe se veliki uspeh Srbije, koja je šesta u  svetu po broju vakcinisanih I navodi da je naša 
zemlja samo u prva dva meseca ove godine obezbedila preko dva miliona doza vakcina, različitih 
proizvođača. 

Ministar Lončar je tom prilikom istakao da partnerstvo I zajednička borba svih država Evrope, kako 
onih koje su u EU tako i onih koje još uvek nisu punopravne članice, mora biti imperativ ukoliko 
želimo da pobedimo u borbi protiv korona virusa. 

“Kao što virusi ne poznaju granice, tako i borba protiv korona virusa i svih drugih pošasti koje ugrožavaju 
zdravlje stanovništva Evrope, mora biti zajednička, I ostati isključivo u domenu zdravstva, a ne politike. 
Srbija danas ima američko-nemačku vakcinu (Pfizer), britansku (Astra Zeneca), kinesku (Sinopharm) I 
rusku (Sputnik V). Dakle naše političko opredeljenje, kada su vakcine u pitanju, je isključivo interes 
očuvanja zdravlja građana Srbije! 
- Podsetiću vas da je Srbija od začetka član inicijative COVAX I da je podržala ovaj program i 
materijalno, izdvojivši nekoliko miliona evra za istraživanje, proizvodnju  I kupovinu vakcina. E sada, 
to što od COVAX programa nismo još uvek dobili ni jednu jedinu dozu, nije odluka Srbije.   Sa druge 
strane, Srbija je donirala vakcine i Republici Severnoj Makedoniji, Bosni i Hercegovini,   Crnoj 
Gori,  Republici Srpskoj I time čitavoj Evropi pokazala kako partnerstvo, solidarnost I saradnja   mogu 
I trebaju da izgledaju, u praksi - istakao je Lončar. 

 

 

Paraćin i Ćuprija nova žarišta virusa koronaФото Н. Марјановић) 



 
 

PARAĆIN/ĆUPRIJA – Paraćin i Ćuprija postaju nova žarišta virusa korona, bolnice se ubrzano 
popunjavaju, a pacijenti koji se primaju na bolničko lečenje imaju sve težu sliku. 

Kako prenosi RTS, situacija je veoma slična onoj u novembru i decembru prošle godine, sa tom razlikom 
što sada prednjače porodične zaraze. 

U Paraćinu se dnevno beleži oko novih pedesetak slučajeva pozitivnih na virus korona, čime se trenutno 
svrstava na vrh kovid statistike u našoj zemlji. 

Do dve trećine pacijenata koji su prvi put pregledani u kovid ambulanti pozitivno je na testu, a kako je 
ispričao direktor Opšte bolnice u Paraćinu Šaša Bacić, trenutno se u kovid odeljenju te zdravstvene 
ustanove nalazi 57 pacijenata, od čega je pet na respiratoru na neinvazivnoj ventilaciji, prenosi Tanjug. 

Dr Bacić je naveo da je juče u kovid ambulanti obavljen 121 pregled, 10 pacijenata je primljeno na 
bolničko lečenje, a dve osobe su preminule. 

Lekari iz crvene kovid zone kažu da im sada dolaze pacijenti sa veoma teškom kliničkom slikom i da je od 
simptoma karakteristična visoka temperatura. 

„Veliki broj pacijenata ne stigne uopšte na lečenje na odeljenju nego istog momenta ih šaljemo u 
jedinicu intenzivne nege, jer imamo pad kiseonika drastičan tako da mnogi istog dana i završe na 
respiratoru”, ukazala je dr Snežana Zlatkovć, načelnica Grudnog odeljenja. 

U Ćupriji je zbog pogoršane epidemiološke situacije vanredno zasedao opštinski krizni štab, a dramatična 
upozorenja uputili su direktor Bolnice i Zavoda za javno zdravlje. 

„Stopa inficiranosti je izuzetno velika, znači 1.900 inficiranih na 100 hiljada stanovnika je trenutno 
situacija u opštini Ćuprija. To je apsolutno alarmantno, kapaciteti bolnički su prenapregnuti, 
prebukirani”, upozorio je dr Goran Radovanović, direktor Zavoda za javno zdravlje u Ćupriji. 

Lekari u toj opštini kažu da se vrlo lako može ponoviti decembarski scenario kada je od kovida u 
Pomoravskom regionu preminulo gotovo 200 građana. 

 

 


